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Ministrul Economiei: România începe sa devina un jucator important în productia

de semiconductori

România a început sa devina un jucator important pe piata productiei de semiconductori si urmareste sa

atraga sume importante de bani europeni pentru dezvoltarea sectorului, a afirmat, joi, ministrul Economiei,

Florin Spataru.

 

El a participat la conferinta "Securizarea lanturilor de aprovizionare cu semiconductori si metale rare la nivelul

Uniunii Europene. Cum ar putea România sa valorifice acest context?", organizata de Camera de Comert si

Industrie a României.

 

"Industria electronicii si dependenta UE de materii prime reprezinta idei care preocupa Uniunea Europeana.

România a facut câtiva pasi timizi la început pentru asigurarea acestor lanturi de aprovizionare, dar începem sa

devenim jucator important în UE în acest domeniu, pentru ca avem avantaje incontestabile, suntem o tara cu o

independenta energetica mai mare decât alte tari UE, avem materii prime absolut necesare pentru dezvoltarea

acestor tipuri de ecosisteme. Am finalizat procesul de selectie si transmitere catre Comisia Europeana a

companiilor eligibile care sa participe la programul finantat prin PNRR în valoare de 500 de milioane de euro si

suntem activi în discutii pentru proiectul initiat în februarie, în valoare de 43 miliarde de euro, pentru dezvoltarea

ecosistemelor semiconductorilor, din care România vrea sa atraga o parte importanta", a precizat ministrul.

 

Potrivit acestuia, România este una dintre tarile est-europene care are capabilitatea sa dezvolte aceste sisteme.

 

"Avem o traditie începuta în anii 70-80, vorbim de resurse si de capitalul uman. Sunt multe companii active în

acest domeniu care au dezvoltate capabilitati în domeniul cercetarii-dezvoltarii-inovarii, sunt mii de oameni care

lucreaza în acest lant, dar nu este suficient si realizarea unei facilitati de productie înseamna un pas important", a

sustinut Spataru.

 

Potrivit acestuia, la nivelul UE exista o distributie inegala a jucatorilor din acest sector, iar dezvoltarea pietei în

sud-estul Europei ar ajuta la echilibrarea pietei.

 

"Totodata, Ministerul Economiei a initiat demersurile pentru redeschiderea minelor, astfel încât sa poata fi

procesate în România metale precum cuprul. În perioada urmatoare vom putea asigura finantarea necesara pentru a

procesa aceste materii prime. Pentru aceste proiecte avem nevoie de sprijinul comunitatilor locale, mediului

politic, Guvernului României. Ministerul Economiei face toate demersurilor necesare pentru ajustarea legii

minelor. Sunt pasi importanti pe care îi putem face doar împreuna cu mediul de afaceri", a mai spus oficialul

guvernamental.
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